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Recentelijk werden wij geïnformeerd dat in tegenstelling tot voorgaande jaren de vlakke 
stukken onderaan de wallen aan de binnenzijde van de grachten 1, 2 en 3 niet begraasd zijn 
door schapen maar gemaaid. Ook hebben wij kennis kunnen nemen van het resultaat middels 
een publicatie in het BD. 
Algemeen 
Het maaibeleid in de gemeente is om zo min mogelijk te maaien vanwege de biodiversiteit. 
Maar maaien blijft vanwege het groeiseizoen ook altijd maatwerk. In de vesting maaien we de 
wallen in principe twee keer per jaar. Na het natte voorjaar van vorig jaar is bij de 
aanbesteding specifiek gestuurd op lichte machines en geschikte maaitechnieken om schade 
aan de wallen te voorkomen. De omstandigheden in mei waren uitzonderlijk droog, wat het 
mogelijk maakte om eerder machinaal te maaien zonder schade aan de bodem te veroorzaken. 
Langer wachten was vanwege de slechtweersvoorspelling risicovol. Er is een afweging 
gemaakt tussen ecologische belangen en het behoud van de staat van de wallen, zeker na de 
verzakking in december 2024. De aannemer heeft vooraf een ecologisch werkprotocol 
opgesteld en een flora- en fauna-check uitgevoerd. Hierbij zijn geen broedende vogels 
aangetroffen, behalve bij de Ravelijnen waar ganzen aanwezig waren. Uit voorzorg is daar 
handmatig gemaaid. We erkennen dat gefaseerd maaien voordelen heeft voor de biodiversiteit 
en zullen dit komend jaar samen met de aannemer nadrukkelijk meenemen in de planning. 
Voorheen vond het maaien op de taluds plaats door middel van schapenbegrazing, wat 
automatisch voor een meer gefaseerde uitvoering zorgde. Het uitvallen van de begrazing is 
het gevolg van het blauwtongvirus, waardoor de inzet van schapen erg onzeker werd. 
 
1. Wat is de reden dat dit jaar de begroeiing onderaan de wallen is gemaaid en niet 

begraasd? 
Antwoord: Door het blauwtongvirus zijn er veel minder schapen. De laatste ronde 
van 2024 viel daardoor uit. Ook dit jaar kon de schaapsherder niet garanderen dat zijn 
schapen de wallen  kon begrazen. Daarom is voor dit jaar besloten geen 
schaapsbeweiding uit te voeren. 

2. Als de veehouder/herder die dat in het verleden niet meer wilde doen, heeft de 
gemeente dan andere schapenhouders in de gemeente benadert? Zo neen, 
waarom niet? 
Antwoord: De schaapsherder had eventueel de mogelijkheid om andere 
schaapherders te betrekken.  Dan nog kon hij geen garanties geven. Daarnaast waren 
de kosten aanzienlijk hoger.  

3. Het maaien van de vlakke stukken zou zijn gedaan door de aannemer die ook de 
schuine kanten van de wallen maait. Klopt dat? 
Antwoord: Dat klopt. 

4. Zo ja, is het maaiwerk aanbesteedt (al dan niet onderhands) en zaten die vlakke 
delen in de opdracht? 
Antwoord: Het extra maaiwerk voor de schuine delen is onderhands aanbesteed aan 
de aannemer die de vlakke delen al maaide. 

https://www.heusden.nl/heel-heusden-duurzaam/groen-water-lucht-en-bodem/biodiversiteit-in-je-wijk


5. In het verleden werd het maaiwerk van de vlakke delen verricht door lokale 
ondernemers. Wij vinden dat zo mogelijk, lokale bedrijven moeten worden 
benaderd om werkzaamheden te verrichten voor de gemeente, is dat hier ook 
gebeurd? 
Antwoord:  
Lokale bedrijven zijn niet altijd in staat aan de vooraf gestelde criteria te voldoen om 
in te kunnen schrijven. 
Het uitsplitsen van werken in meerdere kleinere bestekken om lokale aannemers meer 
kansen te geven is niet alleen tijdrovend maar ook kostenverhogend. Meerdere 
aannemers op één locatie geeft vaak ook organisatorische problemen.  
Bij de aanbesteding hebben we aannemers uit de nabije omgeving gevraagd om in te 
schrijven.  

6. Zo dat wel is gebeurd mogen wij dan vernemen welke bedrijven en als dat niet is 
gebeurd, waarom niet? 
Antwoord: De volgende bedrijven hebben ingeschreven: Van Esch uit Cromvoirt, 
Smits uit Nederhemert en van Berkel uit Veghel. 

7. Diverse inwoners van de vesting hebben ons laten horen dat het resultaat 
geenszins recht doet aan de vesting? Deelt u onze opmerking dat het geheel er 
best was natuurlijker hand mogen uitzien in plaats van het stoppelveld dat nu is 
ontstaan? 
Antwoord: Over de schoonheid van gras lopen de meningen uiteen.  Voor het nieuwe 
maaibeleid  werden de wallen vaker gemaaid en vonden vestingbewoners strak 
gemaaide wallen horen bij de vesting. Vorig jaar hebben we enkele meldingen 
gekregen vanwege te hoog gras. Het maaibeleid gaat uit van zo min mogelijk maaien, 
aangezien biodiversiteit belangrijk is.  Maaien blijft echter maatwerk, waarin we 
telkens afwegingen moeten maken tussen biodiversiteit en veiligheid.  
 

 


